



## *Representative Office of Japan to the P.N.A.*

VIP 2 Center, 3<sup>rd</sup> floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

[www.ps.emb-japan.go.jp](http://www.ps.emb-japan.go.jp)

---

### **PRESS RELEASE**

July 28<sup>th</sup>, 2011

#### ***Completion of an Electrical Project in Kufr-Ein Supported by Japan***

Today on July 28, 2011, the completion ceremony for the project of Extending the Electric Network in Kufr-Ein Village was held. Mr. Hideaki Yamamoto, Deputy Representative of Japan to the Palestinian National Authority, Mr. Hamdan Bargouti Deputy Governor of Ramallah & Albira, Mr. Nayef khashan Manager of Jerusalem electric company, Mr. Abdallah Abed Elwahed Deputy Director general of local governorate, Mr. Mohammad Bargouti Head of Kufr-Ein village council, attended the ceremony. The project was funded by the Government of Japan in 2010, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

With the fund of 104,017 USD, Kufr-Ein Village Council has implemented the project of extending the Electric Network in the village, to realize safe and sufficient provision of electricity for all citizens in Kufr-Ein Village by extending the existing electric network to the districts without electricity supply including some parts of the main road. As a result, a stable electricity supply is secured to every district in the village, which is expected to promote economic and social development of the village.

Mr. Yamamoto stated in his speech that despite the continuing hardships caused by the massive earthquakes and Tsunami on March 11th, Japan is going to continue supporting Palestinians' efforts to establish a viable independent Palestinian state with capacities for providing basic daily services to its citizens.

The GGP scheme is specifically designed to address basic daily needs at grassroots level from human security perspective, such as water supply, rural electrification, health care, and primary education. In the Japanese Fiscal Year 2010, a total of \$1,068,288 for eleven projects in the West Bank and Gaza Strip were funded by the government of Japan under GGP scheme, which is a part of Japan's total assistance to the Palestinians since 1993 amounting about \$ 1.21 billion.

(End)

## *Representative Office of Japan to the P.N.A.*

VIP 2 Center, 3<sup>rd</sup> floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

[www.ps.emb-japan.go.jp](http://www.ps.emb-japan.go.jp)

---



*Scene of the opening ceremony*



Newly installed electricity network

## Representative Office of Japan to the P.N.A.

VIP 2 Center, 3<sup>rd</sup> floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

[www.ps.emb-japan.go.jp](http://www.ps.emb-japan.go.jp)

28/7/2011

### بيان صحفي

#### الانتهاء من مشروع كهرباء في قرية كفر عين بدعم من اليابان

تم اليوم 28 يوليو 2011 عقد مراسم احتفالية بمناسبة الانتهاء من مشروع تمديد شبكة الكهرباء في قرية كفر عين بمحافظة رام الله والبيرة، وحضر الاحتفال كل من السيد هيداكي ياماموتو - ممثل اليابان بالنيابة لدى السلطة الوطنية الفلسطينية، السيد حمدان برغوثي - نائب محافظ رام الله والبيرة، السيد نايف خشان - مدير شركة كهرباء القدس، السيد عبد الله عبد الواحد - نائب مدير عام الحكم المحلي - دائرة رام الله، السيد محمد البرغوثي - رئيس مجلس قروي كفر عين، وتم تمويل هذا المشروع من قبل حكومة اليابان في 2010 تحت إطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP).

بمنحة مقدارها 104,017 دولار أمريكي، نفذ مجلس قروي كفر عين مشروع شبكة الكهرباء في القرية، لتوفير شبكة أمنة تمد جميع مواطني القرية بمقدار كافي من الكهرباء، من خلال توسيع الشبكة الكهربائية الحالية إلى المناطق التي لم تتوفر فيها الكهرباء بما في ذلك بعض أجزاء الطريق الرئيسي للقرية. وبالتالي تأمين إمدادات الكهرباء إلى كل المناطق، والذي بدوره سيعزز التنمية الاقتصادية والاجتماعية في القرية.

وصرح السيد ياماموتو في خطابه انه على الرغم من الصعوبات المستمرة التي سببتها الزلازل والتسونامي المدمرة في 11 مارس الماضي، إلا أن اليابان ستواصل دعم جهود الفلسطينيين لاقامة دولة فلسطينية قابلة للحياة مستقلة ذات قدرات لتوفير الخدمات اليومية الأساسية لمواطنيها.

إن برنامج ال GGP مصمم خصيصا لتلبية الاحتياجات الاساسية، والتي تشمل توفير المياه وتزويد المناطق الريفية بالكهرباء والرعاية الصحية والتعليم الأساسي. ففي السنة المالية اليابانية 2010، تم تمويل ما مجموعه 1,068,288 دولار من قبل حكومة اليابان لأحد عشر مشروعاً في مختلف مناطق الضفة الغربية وقطاع غزة تحت اطار هذا النوع من المساعدات، والتي تشكل جزءاً من اجمالي مساعدات اليابان للفلسطينيين منذ عام 1993 والتي بلغت حوالي 1.21 مليار دولار.

انتهى